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Protokół Nr 9/2025  

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Wierzchosławice 

odbytego w dniu 27 maja 2025 r.  

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – pok. nr 15)  

 

Posiedzenie rozpoczęto 27 maja 2025 r. o godzinie 09:37, a zakończono o godzinie 09:53 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 3 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Roman Kucharski 

2. Tomasz Pochroń 

3. Artur Wrona 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 Wojciech Aleksander – Zastępca Wójta Gminy 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Roman Kucharski. Przywitał 

zaproszonych gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Ponadto dodał, że członkowie 

Komisji otrzymali wraz z materiałami proponowany porządek posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Radni wraz z materiałami na Komisję otrzymali 

proponowany porządek posiedzenia, innych propozycji do porządku posiedzenia nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń, Artur Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 14 kwietnia 2025 r. 

4. Rozpatrzenie apelu – petycji do członków samorządów Województwa Małopolskiego. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 14 kwietnia 2025 r. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przekazany członkom Komisji elektronicznie. 

Pytań oraz uwag do protokołu nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu Nr 8/2025 z posiedzenia odbytego dnia 14 kwietnia 2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń, Artur Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Rozpatrzenie apelu – petycji do członków samorządów Województwa Małopolskiego. 

- Roman Kucharski: na wstępie omówię treść nadesłanej do Rady Gminy petycji. Do Rady 

Gminy Wierzchosławice w dniu 14 maja 2025 r. wpłynęła petycja uchwalona przez tarnowskie 

organizacje, tj. Klub Gazety Polskiej, Klub Inteligencji Katolickiej, NSZZ „Solidarność” 

i Stowarzyszenie „Prawy Tarnów”. Petycja wzywająca samorządy powiaty tarnowskiego do 

wystąpienia do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej z apelem, aby Rząd RP wypowiedział pakt 

migracyjny UE z powodu zagrożenia, jakie niesie za sobą masowy napływ migrantów zwłaszcza 

ludzi z obcych cywilizacji często nam wrogich, na przykład ze względu na inne wyznanie 

religijne, inną kulturę. W niniejszej petycji podkreślono, że pakt migracyjny przyjęty został bez 

pytania obywateli Polski w tak ważnej sprawie. Autorzy petycji domagają się od Rządu 

Polskiego twardego stanowiska Polski i nie ulegania próbom szantażu, także finansowego ze 

strony Urzędników Unijnych mającego na celu wymusić zgodę na przyjmowanie nielegalnych 

migrantów przez Polskę. W petycji podkreśla się to, że państwa zachodnie nie radzą sobie już 

z masowym napływem migrantów i w tej sytuacji próbują przerzucić na naród Polski skutki 

błędnych decyzji polityków państw zachodnich, którzy zapraszali migrantów do Europy i otwarli 

dla nich swoje granice. Przyjmowanie nielegalnych migrantów przez Polskę może spowodować 

poważne zagrożenie bezpieczeństwa dla polskich obywateli. Kilka zdań mojego komentarza do 

tej sytuacji: światowe i polskie media pokazują co się dzieje w wielu miastach, w Niemczech, we 

Francji, Szwecji i innych krajach Europy. Bitwy uliczne migrantów z Policją, spalone 

i plądrowane sklepy, spalone samochody, policyjne radiowozy, ogromne straty materialne idące 

w setki tysięcy euro. Tamtejsi rdzenni mieszkańcy czują strach, boją się wyjść na ulice zwłaszcza 

kobiety. Jest coraz więcej kradzieży i gwałtów, nawet Policja nie może ogarnąć tych zagrożeń, 

problem jest wielki i narastający, bo większość migrantów nie szuka pracy, aby zarobić na swoje 

utrzymanie tylko żąda dodatków socjalnych nawet po tysiąc euro miesięcznie. Trzeba im dać 
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zakwaterowanie i wyżywienie i opiekę zdrowotną. Ogromny niepokój polskich obywateli budzi 

to, że Rząd zaczyna budować centra dla migrantów. W przyszłości codzienne utrzymanie 

i miesięczne wypłacane by były kwoty, na przykład równoważne około tysiąca euro, a może 

i więcej tysięcy dla niepracujących migrantów, co może spowodować, że dla Polaków zabraknie 

pieniędzy na opiekę zdrowotną i emerytury. Polska jest uważana dotychczas za jeden 

z najbezpieczniejszych krajów w Europie, ale to może gwałtownie ulec zmianie po przyjęciu 

Paktu Migracyjnego i napływu tych nielegalnych migrantów. Autorzy petycji podkreślają, że raz 

utracone przez Polskę bezpieczeństwo spowodowane napływem migrantów będzie praktycznie 

już nie do odzyskania. Europę może zalać ogromna fala migrantów obcych kulturowo, którzy nie 

chcą pracować, ani asymilować się w krajach europejskich. Obserwując media społecznościowe, 

stacje telewizyjne stwierdzić trzeba, że w Polsce coraz więcej mieszkańców i samorządów 

lokalnych, tj. rad gmin i rad powiatów stara się podejmować uchwały potępiające wprowadzenie 

Paktu Migracyjnego. Na sesję rad, na których jest omawiany ten temat przychodzą protestujący 

mieszkańcy gmin i powiatów, obrady są bardzo burzliwe. W Polsce powstało stowarzyszenie 

Ruch Obrony Granic, które to stara się wymusić na polskim Rządzie, aby Straż Graniczna 

wróciła na posterunki na naszej zachodniej granicy i kontrolowała przejścia graniczne, bo Policja 

niemiecka przerzuca na terytorium Polski nielegalnych migrantów. Strona niemiecka oficjalnie 

potwierdza już, że dotychczas do Polski trafiło z Niemiec około 10 tysięcy migrantów. 

Bezpieczeństwo polskich obywateli jest najważniejsze, dlatego podejmowane są te petycje, apele 

do Rządu w tej sprawie. My jako samorząd jesteśmy reprezentantami mieszkańców naszej gminy 

i musimy rozpatrzeć w przyszłości na kolejnej sesji tę sprawę. Proszę członków Komisji 

o wypowiedzenie się co do treści tej petycji.  

 

- Tomasz Pochroń: moim zdaniem temat migracji jest to temat, który prowadzi do dużych 

niepokojów społecznych. W tym momencie myślę, że rozsądnie będzie tę petycję rozważyć na 

następnej Komisji celem pewnie dalszego procedowania. 

 

- Artur Wrona: ja się zgodzę z Panem Romanem na temat tych niebezpieczeństw, które czyhają 

na nas po przyjęciu znacznej ilości migrantów. Jest to niekorzystne dla Polski, jak widzimy na 

Zachodzie. Nie sprawdza się to w zasadzie w ogóle. Jednak taka asymilacja imigrantów nie do 

końca jest poprawnie wykonana, chociaż być może jest poprawnie wykonana tylko asymilowani 

jednak nie chcą się zintegrować z miejscem, w którym będą mieszkać. Ja też widzę pewne obawy 

i niebezpieczeństwo z tym związane. W moim mniemaniu powinniśmy taką petycję jak 

najbardziej przegłosować. Wiadomo widzimy dużo filmów, czy też materiałów z innych krajów 

– nie wygląda to obiecująco. Polska tak, jak Pan Roman wspomniał jest jednym w zasadzie 

z najbezpieczniejszych krajów, nie mamy tutaj praktycznie w ogóle takiego ekscesu typu gwałty, 

napady, rozboje. Na Zachodzie jest sytuacja z goła inna. Ja będę zawsze stał za bezpieczeństwem 
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naszego kraju, chciałbym, żebyśmy wieczorem, czy to będzie godzina 22, czy nawet północ, 

żebyśmy bezpiecznie mogli wracać do domów, żeby nasze dzieci też mogły wracać bezpiecznie 

od swoich znajomych i żebyśmy nie żyli w strachu. Dziękuję. 

 

- Wojciech Aleksander: myślę, że Państwo macie rację jak najbardziej, obawy są uzasadnione. 

Wydaje mi się, że moglibyśmy też poczekać troszeczkę z tym, zobaczyć jak wygląda w innych 

samorządach sprawa, czy będą podejmować tę petycję, czy nie i na spokojnie poczekać, jak się 

dalej to rozwinie. Ale jak najbardziej słuszna sprawa.  

 

- Roman Kucharski: dziękuję, ja przychylam się do opinii Pana Zastępcy i proponuję, żeby 

może dzisiaj nie głosować, tylko się wstrzymamy.  

 

- Artur Wrona: zagłosujmy, bo nie zgodzę się z Panem Zastępcą z racji tego, iż podejdziemy do 

tego w taki sposób, że poczekajmy na to, co robią inne samorządy to każdy inny samorząd może 

wpaść na to samo. Musimy wyjść z jakąś inicjatywą, bo to jest na straży naszego bezpieczeństwa. 

Moim zdaniem to jest naprawdę paląca sprawa i jak wiemy decyzje nie są podejmowane 

w zasadzie przez naszych włodarzy tylko przez Unię Europejską. Dlatego bardzo bym prosił, 

żebyśmy zaczęli głosować i żeby nie odwlekać takiego tematu, bo inne tematy naprawdę mogą 

poczekać, ale bezpieczeństwo kraju jest czymś priorytetowym moim zdaniem. 

 

- Tomasz Pochroń: kiedy byśmy mogli ewentualnie zwołać drugą komisję, mamy trzy miesiące 

tak?  

 

- Roman Kucharski: tak. Jeśli podejmiemy dzisiaj, że przyjmujemy za zasadną tę petycję to 

musimy przygotować uchwałę na sesję, ale do 14 sierpnia trochę czasu jest. 

 

- Tomasz Pochroń: ja myślę, żeby jednak do tego podejść na zimno mimo wszystko, przeczekać 

jeszcze chwilkę.  

 

- Roman Kucharski: ale tak, jak Pan Artur mówi, że każdy samorząd będzie zwlekać. 

 

- Artur Wrona: nie ma co zwlekać, a trzy miesiące drodzy Państwo to jest bardzo długi okres 

czasu.  

 

- Tomasz Pochroń: dajmy sobie po prostu nie wiem dwa tygodnie czasu i się zbierzmy 

ponownie.  
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- Roman Kucharski: skierował pytanie do radnego Artura, czy proponuje dzisiaj głosować 

i przyjąć, czy wstrzymać się? 

 

- Artur Wrona: możemy wstrzymać się, jeżeli będą jakieś materiały, które nam dodatkowo 

rozświetlą, chociaż tutaj w zasadzie nie ma co rozświetlać moim zdaniem. Nie wiem, czy jest 

sens czekać na coś, co i tak nie nastąpi. Musimy szybko reagować, bo tak, jak było w tym apelu, 

nikt mnie się o zdanie nie pytał o takie rzeczy, a jestem obywatelem tego kraju i jednak 

życzyłbym sobie, żeby w jakimś tam stopniu były sporządzane czy to referenda, czy jakieś inne 

zgromadzenia, w których mieszkańcy będą mogli wyrazić swój sprzeciw, ponieważ na dobrą 

sprawę nikt się nikogo o to nie pytał. Nie mam zamiaru niebezpiecznie wracać do domu w nocy, 

chodzić z gazem pieprzowym w kieszeni, to jest trochę niepokojące. Nie po to żyjemy w Polsce, 

w takiej miejscowości, jak Wierzchosławice, które są bardzo bezpieczne, żebyśmy później mieli 

się bać, czy to ja, czy koledzy, czy nasze dzieci. 

 

- Roman Kucharski: część Polaków uważa, że tu jest w porządku, że się nic nie dzieje, ale to się 

zmieni moim zdaniem. 

 

- Artur Wrona: zobaczmy, jak wygląda to wszystko na Zachodzie, jednak tam nie ma państwa, 

które by prowadziło inny system, który by się sprawdził, gdzie ten porządek byłby utrzymany, 

bezpieczeństwo zachowane, a wszyscy migranci, którzy przyjechali do tego kraju zasymilowali 

się, jeżeli tak jak powinni. Ja oczywiście nie mam przeciwskazań, żebyśmy ich przyjmowali, ale 

zdecydowana większość takich migrantów niekorzystnie będzie wpływać na nasze 

społeczeństwo, zakładam że będą liczne rozboje. 

 

- Roman Kucharski: ta migracja, co w tej chwili jest to jest całkiem inny napływ migrantów, bo 

na przykład po II wojnie światowej, jak Niemcy zwłaszcza, byli zadowoleni, że przychodzą 

wyznania islamskiego obywatele z Turcji, Rumunii, Bułgarii, ale oni się cieszyli, że mają pracę, 

pieniądze, oni się tam asymilowali i ich dzieci wnuki do dzisiaj mieszkają. Napływ w tej chwili 

migrantów – jak patrzę na filmy co są z krajów zachodnich to strach bierze. 

 

- Tomasz Pochroń: nie jest to w żaden sposób weryfikowane kto przyjeżdża, skąd przyjeżdża. 

 

- Artur Wrona: na dobrą sprawę to są też kolejne koszty z tym związane, ponieważ chcąc takich 

ludzi wpuścić do nas do kraju musimy też zapewnić wyżywienie, opiekę zdrowotną, czy też 

finansową. To są ogromne koszty z tym związane, a bezpieczeństwo może się pogorszyć. Tym 

bardziej, że mamy już niedobór służb, czy to w Policji, czy w wojsku, jeszcze jak dodatkowo ich 

obciążymy obcokrajowcami to może pewnego rodzaju patologię nieść ze sobą. 
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- Roman Kucharski: to jaką decyzję podejmujemy, wyraziliśmy swoje zdanie i może 

wstrzymamy się te dwa tygodnie.  

 

- Tomasz Pochroń: ja popieram Pana Przewodniczącego. 

 

Więc uwag oraz pytań nie było. 

 

 

5. Wolne wnioski. 

Dyskusji nie było. 

 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 

9 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Komisji: 

 

Karolina Ducinowska       Roman Kucharski 

 


